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Aan:  Gemeente Weert t.a.v. mevrouw M. Bessems  

met een kopie naar het college van B&W en de raadsleden 

 Beekstraat 54 

 6001 GJ  Weert 

Onderwerp: Principe-overeenkomst bomen Bassin 

 

Datum: 12 november 2013 

Geachte mevrouw Bessems, 

Gistermiddag hebben we met u, de heer Mentens en de heer Kerckhofs (bureau Verbeek) een 

bespreking gehad over het mogelijke behoud van de 4 haagbeuken aan het Bassin.  

In het plan, dat  sinds 9 oktober ter inzage ligt, worden de  4 haagbeuken gekapt en vervangen door 

5 jonge bomen met een diameter van 10 à 12 cm. Hierin kon en kan Stichting Groen Weert zich niet 

vinden om de volgende redenen: 

A- De 4 haagbeuken zijn opgenomen in het Bomenregister (nr. 3062) en hebben daarmee de status 

van extra bescherming. Al in 1997 scoorden deze bomen 116 punten. 

Bomen met deze beschermde status mogen niet zonder zwaarwegende redenen gekapt worden. 

Die zwaarwegende redenen zijn er volgens SGW niet. 

   

Aanzicht op de 4 beeldbepalende haagbeuken 

B- Ook in het Bomenbeleidsplan (blad 28) zijn de bomen opgenomen als ‘duurzaam te behouden’.  
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Bomenbeleidsplan (lichtgroen is ‘duurzaam behouden’) Hart voor de Stad’ met de 4 haagbeuken 

 

C- In het rapport ‘Hart voor de stad’ zijn op blad 19 de 4 haagbeuken aangegeven. Op blad 50 staat 

‘dat bij de herinrichting van het Bassin wordt voorgesteld de groene entree naar het centrum te 

versterken'. ‘Hierbij moet aangesloten worden bij het streefbeeld voor de singel’. Deze wordt verder 

beschreven met een brede groene middenberm met bomen die een parkachtige structuur vormen, 

waarbij daar waar  “mogelijk” de bomen(rijen) aan de buitenzijde gehandhaafd kunnen worden. 

 

D- In de Kadernota Groen wordt een verdere groene ontwikkeling van het Bassin gewenst. 

 

E- Wij zijn van mening dat de haagbeuken veel kwaliteit toevoegen aan het te realiseren plein. 

Daarmee is ook de nu kwijnende horeca gediend. 

De omgeving biedt, mede door de hoogbouw van de appartementencomplexen, een zeer stenig 

aanzicht. Volwassen bomen geven daaraan tegenwicht. Mensen zitten graag in de buurt van groen, 

dat is vast te stellen op de populaire terrassen tussen de bomen van de Korenmarkt en bij de kerk. 

 

F- De vier haagbeuken zijn in prima conditie. Dit is vastgesteld door een boomdeskundige die wij 

hebben ingeschakeld. Bovendien hebben de 4 haagbeuken een goede, ruime groeiplaats, iets dat 

van weinig stadsbomen in Weert gezegd kan worden. De bomen kunnen zondermeer uitgroeien tot 

monumentaal.  

 

G- De kap van de 4 haagbeuken zou gecompenseerd worden door 5 jonge bomen. Echter het duurt  

tientallen jaren voordat deze nieuwe bomen de uitstraling hebben van de aanwezige haagbeuken 

en de vergelijkbare milieukwaliteit van ‘groene longen’.   

De omvangrijke bladerkroon van de bestaande bomen is belangrijk voor het afvangen van fijnstof, 

zeker in een stedelijke omgeving. Steeds meer wordt duidelijk, uit wetenschappelijk onderzoek, 

hoeveel schade deze onzichtbare vervuiling toebrengt aan de gezondheid van de mens. De afvang 

van fijnstof door nieuw te planten bomen zal  langdurig veel minder zijn dan bij handhaving van de  

4 haagbeuken.   

 

H- Er is geen zwaarwegende reden om de aanwezige bomen te vervangen. Indien steeds bij het 
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herinrichten van een straat of plein gekozen wordt voor een geheel nieuw decor, kunnen de 

aanwezige bomen nooit de status van monumentaal bereiken.                                                        

Een probleem bij het handhaven van de bomen vormen de wortels. Het plein komt namelijk iets 

lager te liggen dan de huidige grasstrook waarin de bomen staan. Echter een verhoging onder de 

bomen moet op een creatieve manier oplosbaar zijn. 

 

     zo.27okt. 23.15h                        

I- De mening om het aanwezige groen te behouden, wordt gedeeld door ⅔ van de respondenten in 

de peiling op de website van "Weert de gekste". Een uitslag waar men rekening mee dient te 

houden.  

Normaal gesproken heeft SGW al in het voortraject inspraak m.b.t. het aspect ‘groen’ bij nieuwe 

plannen. Helaas is het hier misgegaan. Ook was SGW niet op de hoogte van of uitgenodigd voor de 

klankbordgroep.               

Erkentelijk zijn we als Stichting Groen Weert dat we alsnog in de gelegenheid zijn gesteld om in een 

gesprek tot een compromis te komen. Dit mede daar in de voortgang van de inrichting van het 

Bassin geen stagnatie gewenst is en wij nadrukkelijk de voorkeur geven aan een vruchtbaar overleg 

i.p.v. achteraf  te moeten procederen. 

 

Compromis 

Het  compromis houdt het volgende in;  

- Eén haagbeuk blijft staan als herinnering en als accent (rechter boom) 

- Bovendien komen aan Bassinzijde 5 i.p.v. 4 nieuwe bomen 

- De nieuwe bomen krijgen een omtrek van 50 à 55cm i.p.v. 30 à 35cm. 

- Er zal geen bezwaarschrift worden ingediend door SGW. 

Verder is afgesproken dat in het vervolg tijdig overleg zal plaatsvinden met SGW, nl. bij het begin 

van de planontwikkeling. 

Het bestuur van SGW legt zich neer bij het bereikte compromis.  

 

We  vertrouwen erop dat onze inzet bijdraagt aan een groener en gezonder Weert. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

Gerard Hendriks     Saskia Bakker                              

Voorzitter Stichting Groen Weert   Bestuurslid Stichting Groen Weert  


